
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (02.09.22 14:25:50) 
 
 Koleginice poslanice, kolege poslanici, počinjemo rad. 
 Kako je primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno da postoji kvorum potreban za 
početak sjednice jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika otvaram sjednicu Sedmog vanrednog 
zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. 
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja, saglasno Poslovniku 
Skupštine, a na zahtjev 32 poslanika.  
 Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni red sjednice. U dnevnom 
redu ove sjednce, kao prva tačka određen je predlog da se glasa o nepovjerenju 43. Vladi Crne Gore.  
 Podsjećanja radi na sjednici Šestog vanrednog zasijedanja imali smo predlog da se glasa o 
nepovjerenju 43. Vladi Crne Gore podnijet od strane 36 poslanika koji je na toj sjednici usvojen. Imajući u 
vidu navedeno za dnevni red ove sjednice ostala nam je samo jedna tačka i to je Predlog za razrješenje 
predsjednice Skupštine Crne Gore Danijele Đurović.  
 Prije prelaska na glasanje o dnevnom redu imamo dvije proceduralne obaveze. Obavještavamo vas 
da je Bogdan Fatić podnio ostavku na funkciju poslanika, pa saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da 
Skupština konstatuje ostavku čime mu prestaje mandat poslanika, o čemu ćemo obavijestiti Državnu 
izbornu komisiju radi sprovođenja postupka popune upražnjenog poslaničkog mjesta.  
 Zatim, imajući u vidu da Druga, Peta i Osma sjednica Prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 
2022. godini nijesu formalno zaključene zbog opravdanog razloga, tj. zbog mog zdravstvenog stanja, kao 
predsjednice Skupštine, takođe i potpredsjednice Bošnjak u tom trenutku, molim vas da konstatujemo, 
zbog zapisnika, da su iste završene 31. jula 2022. godine, odnosno sa završetkom prvog redovnog 
proljećnjeg zasijedanja u 2022. godijnu. 
 Sada prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Stavljam na glasanje dnevni red sa jednom 
tačkom - Predlog za razrješenje predsjednice Skupštine Crne Gore Danijele Đurović.  
 Kolege i koleginice izvolite glasajte. 
 Hvala. Glasalo je 65 poslanika, 57 glasova za, osam glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa 
objavljujem da je usvojen dnevni red. 
 Prije prelaska na dnevni red, s obzirom da je isti usvojen i da se radi o razrješenju mene sa mjesta 
predsjednice Skupštine Crne Gore, imajući u vidu sve to, prepustiću predsjedavanje potpredsjednici 
Bošnjak. 
 Potpredsjednice Bošnjak izvolite, ja ću preći na Vaše mjesto. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (02.09.22 14:29:30) 
 
 Uvijek meni pripadne malo nezahvalna uloga. 
 Izvolite, vidim da se već prijavio kolega Radunović za proceduralnu reakciju.  
 Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (02.09.22 14:29:45) 
 
 Poštovana potpredsjednice, građani Crne Gore,  
 Imamo novonastalu situaciju, prije par sati potpisan je sporazum predstavnika 41 poslanika u ovom 
parlamentu koji su se tim sporazumom obavezali na nešto, između ostalog, i da će u roku od 15 dana 
razriješiti dilemu oko funkcija u Skupštini Crne Gore i da ta novonastala situacija i ta, praktično opet nova 
stara parlamentarna većina će, između ostalog, u tih 15 dana dogovoriti sve druge važne stvari. Zbog toga 
u ime Kluba Demokratskog fronta tražim pauzu, vezano za današnju sjednicu, a da se nastavi u momentu 
kad se budu stekli uslovi za tako nešto. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (02.09.22 14:30:53) 
 
 Zahvaljujem kolegi Radunoviću. 
 Za proceduru se javio i kolega Koprivica. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (02.09.22 14:31:05) 
 



 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice.  
 Kao što zna i cjelokupna crnogorska javnost danas je potpisan politički sporazum pobjedničke 
parlamentarne većine od 30. avgusta. U ime Demokratske Crne Gore potpisali smo u dobroj vjeri taj 
sporazum ne potpisujući ga nikad ni sa kim osim sa kolegama iz izborne parlamentarne većine, one 
parlamentarne većine koja je obrazovana na osnovu jasno saopštene volje građana od 30. avgusta. 
 Kao što zna crnogorska javnost uvijek smo insistirali da se dosljedno i potpuno sprovede volja 
208.000 građana Crne Gore koji su tražili promjene nakon trodecenijske autoritarne vladavine.  Uvijek smo 
se zalagali i insistirali, organizujući i proteste, dosljedno iznoseći svoje političke stavove i oštrom borbom u 
ovom parlamentu da se sprovede izborna volja 208.000 građana, a da se vlast vrši u interesu svih građana 
i za dobro svakog građanina Crne Gore. I ovaj naš potez danas jeste dosljedan i principijelan potez kao što 
smo uvijek i u svakoj političkoj situacji donosili autonomne i principijelne poteze.  
 U ovom sporazumu koji smo potpisali, samo radi informasanja javnosti, jasno i precizno je 
definisano da se postigne dogovor o izboru novog rukovodstva Skupštine najkasnije za 15 dana. Dakle, svi 
pobjednici od izbora 30. avgusta, odnosno predstavnici izborne parlamentarne većine saglasili su se da se 
bira novo rukovodstvo Skupštine najkasnije u roku od 15 dana, odnosno da se postigne dogovor o tome, 
da budem potpuno precizan. Mi nijesmo u ovom sporazumu preciziriali nikakva odlaganja današnje 
sjednice niti je, a to i kolege znaju, dio dogovora da se odlaže sjednica. To je stvar predsjedavajuće i to je 
stvar i poslaničkih klubova. Mi smo neko ko smatra da bilo koji javni funkcioner, ukoliko želi odgovorno da 
se odnese prema izbornoj volji građana ne smije da blokira primjenu ovog sporazuma. Ovo je kapitalno 
djelo, nešto što su građani očekivali i niko ne smije sebe da nadredi ovom političkom sporazumu. 

 Kao što zna javnost mi prilikom formiranja 42. Vlade nijesmo uslovljavali, nijesmo ucjenjivali, 
iskreno smo je podržavali, bez i jednog ministra u toj vladi. Imali smo konstruktivnu i plodonosnu 
zakonodavnu inicijativu i bili smo neko ko je uvijek pridavao prvenstvo javnom, a ne bilo kakvom 
partikularnom ili parcijalnom interesu. Očekujem da to i sada bude, jer mi nemamo ništa u personalnom 
smislu da govorimo sad o ovoj situaciji o uvaženoj gospođi, našoj koleginici, poslanici Đurović, govorimo 
samo u principijelnoj ravni. U pitanju je naš principijelan politički odnos da se resetuju odnosi pobjedničke, 
odnosno izborne parlamentarne većine, a to znači da se stave van snage i u političkom smislu i u formalno-
pravnom smislu one odluke koje su plod dogovora sa drugim činiocima, a ne sa izbornom parlamentarnom 
većinom. To je principijelan, a ne lični, ne ad hominem, ne personalni odnos prema bilo kom pojedincu i 
zato očekujem da svaki pojedinac, kao odgovoran politički činilac, da prednost onome što je opšti interes, a 
to je dogovor izborne parlamentarne većine i sprovođenje tog političkog dogovora i tog sporazuma.  
 Ovim završavam. Naravno na taj način bismo svi stavili do znanja da želimo istinski ovaj reset 
odnosa i da iznad bilo koje funkcije jeste opšti interes i opšta potreba da se resetuju odnosi parlamentarne 
većine i da se sprovede u djelo ono što je izborna volja građana Crne Gore, 208.000, a Ustav nas 
obavezuje da vršimo vlast i u interesu tih 208.000 i svih ostalih građana Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (02.09.22 14:35:43) 
 
 Zahvaljujem kolegi Koprivici. 
 Imamo proceduralnu reakciju još kolege Andrije Popovića. Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (02.09.22 14:35:53) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke, građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Proceduralno, prvo dnevni red sjednice, vanredne sjednice Skupštine je usvojen i shodno 
Poslovniku ne može doći do bilo kakvog odlaganja, ona se mora u kontinuitetu završiti, ni dan, ni dva, ni 15 
dana.  
 Drugo, još uvijek aktuelnoj predsjednici Skpuštine - protest. Vi nijeste smjeli danas dozvoliti ovu 
opstrukciju rada Skupštine, ponižavanje svih nas. Satima čekamo na početak sjednice Skupštine, ponizili 
ste i javnost i nas poslanike, medije, čekamo da bi se ta trojna prosrpska, proruska grupacija konačno 
dogovorila. Znači dvije godine čekamo na taj dogovor. Istovremeno ste zakazali sjednicu Skupštine i taj 
dogovor. Znači to je svjesno urađeno kako biste sve nas zajedno ponizili.  
 U nastavku ću reći što imam da kažem o svemu ovome. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (02.09.22 14:37:27) 
 



 Zahvaljujem kolegi Popoviću. 
 Shvatila sam da predsjednica Skupštine želi da Vam odgovori. 
 Izvolite, koleginice Đurović. 
 
 
 DANIJELA ĐUROVIĆ (02.09.22 14:37:44) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Bošnjak. 
 Uvaženi poslaniče Popoviću, 
 Sa velikim žaljenjem ću se složiti sa Vama što u toku kompletnog ovog saziva mislim da nijedna 
sjednica Skupštine nije počela na vrijeme. Moram da priznam da je bilo u najvećem dijelu i neodgovornost 
svih nas 81 poslanika što se nijesmo odazivali na sjednice Skupštine onda kada su zakazane.  
 Što se tiče ove konkretne sjednice koja je danas počela, upravo, moram reći da smo imali Kolegijum 
predsjednice Skupštine koji je bio neposredno prije početka same sjednice, gdje su kolege koje su 
inicijatori sastanka koji je bio danas u 11 časova izvijestili da može doći do produženja tog sastanka i s tim 
u vezi smo na samom Kolegijumu se negdje da kažem i načelno dogovori da ćemo sačekati završetak 
sastanka prije početka sjednice. Ali ovo nas sve u stvari upućuje na to kolika je naša odgovornost prema 
ovom parlamentu. Potpuno sam saglasna sa Vama, potrebna nam je odgovornost svih nas ne za ovu 
sjednicu nego na sve buduće sjednice svih budućih saziva da budemo odgovorniji da sjednice počinjemo 
na vrijeme. Hvala Vam, poslaniče Popoviću. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (02.09.22 14:39:01) 
 
 Zahvaljujem koleginici Đurović i po dobroj praksi koju imamo, na zahtjev kluba ja ne odlažem 
sjednicu nego dajem pauzu, a o nastavku ćete biti blagovremeno obaviješteni. 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 18:46:23) 
 
 Kolege poslanici i poslanice, nastavljamo sjednicu Sedmog vanrednog zasijedanja u 2022. godini.  
 Podsjećam da je predsjednica Skupštine sazvala ovu sjednicu na zahtjev 32 poslanika i da je 
dnevni red sjednice Predlog za razrješenje predsjednice Skupštine Crne Gore Danijele Đurović. 
Podsjećam da je u skladu sa članom 14 sav 1 i članom 15 Poslovnika Skupštine Crne Gore 31 poslanik 
podnio predlog za razrješenje predsjednice Skupštine Danijele Đurović.  
 Otvaram pretres, da li predstavnik predlagača želi da obrazloži predlog? Očigledno ne. 
 Za uvodna izlaganja imamo prijavljenu koleginicu Boženu Jelušić. Tako da dajem riječ koleginici 
Jelušić. Izvolite, koleginice. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (30.09.22 18:47:22) 
 
 Poštovane poslanice i poslanici, kao što sam već diskutovala na sjednici koja se ticala obaranja ove 
Vlade, dakle, i tada i danas smatram i smatrala sam da je rušenje Vlade bila greška. Ne zbog toga što sam 
bila tom Vladom, kao poslanica i kao građanka u cjelini zadovoljna, ne zbog toga što je ona odražavala 
jednu unisonost, jer je nije ni mogla odraziti, već možda ponajprije zbog toga što je ona odražavala ono što 
je Crna Gora sa svojim brojnim podjelama, različitostima, različitim viđenjima na određene probleme, zbog 
toga što je imala toliko petlje i ako možda ne i najviše diplomatičnosti da to učini javnim kroz prenose i da 
se zaista u cjelini posveti onom što je završavanje određenog puta koji je trebalo preći prema evropskoj 
integraciji. Kroz neke posjete koje sam imala i u inostranstvu i kroz razgovore sa ljudima koji posmatraju 
Crnu Goru ja i dalje mislim da Crna Gora jeste i da će ostati takozvani front raner, prvi trkač na putu 
evropskih integracija, upravo zbog toga što Crna Gora prolazi jedan svoj organski razvoj.  
 Nakon čuvenog 30. avgusta nije bilo rješenje niti lomljenje, niti rušenje, niti osvete, već ponovno 
demokratsko sazrijevanje Crne Gore i njeno učenje da živi sa svim svojim različitostima. I to je ta vlada 
uspijevala kako-tako da pokaže. Međutim, očigledno je da se na tragu, eto i tog organskog razvoja, 
postavilo jedno drugačije viđenje i da je stvorena jedna drugačija većina i to je potpuno legitimno, to je 
takođe dio organskog razvoja ove zajednice. Stvorena je nova većina i Vlada je upravo zahvaljujući toj 
većini i izgubila podršku. Dakle, prvi čin je završen.  

Pred nama je sad drugi čin koji treba da to dovede do kraja. Mi u tom rušenju te vlade, niti smo 
učestvovali niti ćemo učestvovati, niti ćemo glasati za smjenu predsjednice Đurović. Osobito neću glasati 
ja, kao žena, za smjenu poslanice koja je svojim djelovanjem, svojim ponašanjem pokazala i odmjerenost i 
trpeljivost, i spremnost za kompromis, koja je podnijela mnoge uvrede bez potrebe da uzvraća istom 



mjerom, koja je na kraju radila svoj posao neću reći ni bolje niti gore, ali zaista nimalo lošije od onih svih 
muškaraca na zidu tamo, jer ona je jedna od samo dvije žene koje su bile na čelu ovog visokog doma.  
 Dakle, uz žaljenje što nijesmo ostali i dalje u onom sastavu koji odražava Crnu Goru koja polako i 
organski raste i razvija se iz jednog ćorsokaka u kojem se bila našla, sa onom vladom koja je kakva-takva 
vodila, čini mi se ka onome što nam je svima zajedno bio najvažniji cilj, ja moram da kažem da sa 
zanimanjem očekujem kako će se realizovati ovaj drugi čin te zamisli, a što se tiče Kluba Crno na bijelo, 
posebno što se tiče mene kao poslanice, predsjednica Đurović i dalje ima moju podršku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 18:51:30) 
 
 Zahvaljujem koleginici Jelušić. 
 Ovdje na spisku nemam više zainteresovanih za diskusiju povodom ove tačke, odnosno ove jedine 
tačke dnevnog reda sada. 
 Da li neko u međuvremenu iskazuje interesovanje? 
 Koleginica Milosava Paunović, izvolite koleginice. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (30.09.22 18:52:01) 
 
 Hvala Vam potpredsjednice Bošnjak. 
 Poštovani građani Crne Gore, uvažena predsjednice Parlamenta i prije svega moja koleginice 
Danijela Đurović, 
 Neću govoriti o Danijeli Đurović, o načinu kako je ona radila svoj posao i o načinu kako je 
predsjedavala sjednicama Skupštine Crne Gore. Građani su to vidjeli, prije svega o svemu tome je govorila 
moja prethodnica, uvažena koleginica Božena Jelušić. Samim tim što smo imali jednu ženu, toliko jaku da 
sve ono što se od početka dešavalo, mogu da kažem i moram da kažem, sve uvrede i sabotaže koje je od 
samog trenutka kako je sjela na tu stolicu predsjedavajućeg, podnijela dostojanstveno, ženski hrabro i zbog 
toga, ja prije svega kao njena koleginica, želim da joj dam priznanje.  
 Druga stvar, kao što sam rekla neću govoriti o Danijeli Đurović, to sam već učinila na Cetinju, 
govoriću nešto svojim kolegama, u stvari vrlo kratko ću se osvrnuti na duh onoga što treba danas da se 
desi. Prije svega zbog toga što se danas desila, po mom mišljenju, jedna pozitivna stvar za bivšu 
parlamentarnu većinu i za naše građane koji očekuju od nas određeni dogovor, u stvari ne određeni 
dogovor, nego očekuju od nas da formiramo vladu. Ostaću na fonu toga da treba da nastavimo u tom duhu 
kada je već propala inicijativa gospodina Đukanovića, koja je neustavna, da raspusti ovaj parlament da 
obezglavi ovaj parlament, i da sve institucije ovog sistema dovede do toga da ne možemo funkcionisati, da 
bi na taj način ili sebi išao na ruku ili organizovao parlamentarne izbore, šta mu je već cilj, ja u to ulaziti 
neću. Međutim, ući ću u ono što naši građani očekuju od nas i naši birači, a očekuju jedinstvo. Moram da 
kažem da Socijalistička narodna partija od samog početka nije učestvovala ni u kakvim smjenama, niti 
smjenama, iako smo skretali pažnju našim kolegama, svim kolegama ovdje u Parlamentu, prva ja govoreći 
čak i protiv budžeta, onda sam naravno glasala kao i svi vi i snosim odgovornost zbog toga i treba mi svi da 
snosimo odgovornost zbog toga, i vidimo šta se sada dešava i koliko je urušen cijeli sistem. Međutim, kada 
smo govorili da ta vlada nije dobra i da pojedini konstituenti ovdje koji su stali uz kolegu Spajića koji nas je 
danas sve redom, bez obzira da li je neko stao uz njega ili nije, nazvao partijskim ugojenim prstićima, itd. 
što smatram da smo i tu u onome što je govorio poslanik Radulović, možda negdje trebali reagovati, to je 
uvreda za sve poslanike ovdje, ne samo za nas koji smo bili protiv njega već i one koji su ga podržali od 
samog starta iz ovog ili onog razloga.  
 Dakle, ako smo već krenuli u priču da formiramo novu vladu i gospodinu Đukanoviću ne ostaje ništa 
drugo osim da da mandat gospodinu Lekiću, za što se dogovorio 41 poslanik ovdje, mislim da treba da 
ostanemo i dalje u dobrom duhu i da taj dogovor i ono što je postignuto na tim dogovima, a i nakon toga ne 
rušimo. Gospođa Đurović je i danas jasno i glasno, kao i prije nekoliko dana, kada je predsjedavala ovim 
parlamentom, rekla da ona nikada neće biti nikakav problem i nikakva prepreka našim dogovorima, da u 
onom trenutku kada se, u skladu sasvim dogovorima, izabere ili novo rukovodstvo ili nova ličnost na mjestu 
predsjednika Skupštine, gospođa Đurović tu neće biti nikakva prepreka. Stoga smatram da ostanemo u 
duhu onoga u čemu je SNP od početka da nijesmo smjenjivali Vladu, da nijesmo smjenjivali gospodina 
Bečića, smatram da je danas to jedinstvo upravo za to što gospodinu Đukanoviću nije prošao današnji plan 
da nas sve ovdje raspusti, što nije u skladu sa Ustavom, smatram da i mi treba da damo doprinos tome da 
ostanemo jedinstveni i da se ide ka tome da se konačno formira vlada na čelu sa gospodinom Lekićem, 
kako smo se već dogovorili. Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 18:56:23) 
 
 Zahvaljujem koleginici Paunović.  
 Izgleda da kad je žena na ovoj stolici da nikada se ne ispuni puni mandat, odnosno pokušava se, 
evo vidjećemo šta će biti, ali prosto nekako to meni stvara neki gorak utisak.  
 Za sada nemamo više prijavljenih. Shvatila sam da niko više ne želi da diskutuje osim predsjednice 
Skupštine koja želi da uzme sada riječ.  
 Dajem riječ predsjednici Skupštine, Danijeli Đurović. Izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (30.09.22 18:57:15) 
 
 Zahvaljujem uvažena potpredsjednice, zahvaljujem na prilici da se obratim i svakako je red da se 
obratim s obzirom da je današnja tema moje razrješenje sa mjesta predsjednice Skupštine. 
 Ono što me čudi da ne postoji interesovanje za raspravom, s obzirom da je postojala tolika želja da 
ova inicijativa uđe na dnevni red i da se o njoj izjašnjavamo, izjašnjavaćemo se večeras svakako prije nego 
što se završi vanredno zasijedanje Skupštine. Da ne bi bilo dileme i sa te strane mi je drago da se i ta 
dilema razriješi i da krenemo, u svakom slučaju kako god, ali krenemo dalje.  
 Danas na vanrednom zasijedanju koje je sazvano s predlogom za moje razrješenje, želim da kažem 
da sam prvenstveno ponosna što sam bila na čelu crnogorskog Parlamenta, najvišeg zakonodavnog doma 
u Crnoj Gori.  
 S obzirom da sam tek druga žena u istoriji u Crnoj Gori na ovom mjestu koja je dobila čast da 
obavlja ovu važnu funkciju i to nakon 20 godina ističem da mi je bila izuzetna čast i zadovoljstvo što sam 
imala priliku da vodim Skupštinu Crne Gore. Posebno sam ponosna što sam nakon gotovo šest godina 
uspjela da okupim za istim stolom sve predsjednike političkih partija, političkih subjekata koji su zastupljeni 
u crnogorskom Parlamentu, kada su se sa mrtve tačke pokrenula goruća pitanja u Crnoj Gori kao što su 
izbor sudija Ustavnog suda, vrhovnog državnog tužioca, članova Sudskog savjeta, te reforme izbornog 
zakonodavstva. Možda su nas neke druge stvari u nekom trenutku pretekle, pa su i te dogovore pokvarile, 
ali zaista želim da vjerujem da ćemo u okviru ovog saziva uspjeti da odradimo bar onaj dio koji se odnosi 
na izbor sudija Ustavnog suda, to nam je ustavna obaveza, to je obaveza svih nas ukoliko zaista želimo 
stabilnu državu. Još uvijek vjerujem da će doći do tog dogovora, iako u ovom trenutku to izgleda zaista 
daleko.  
 Ono na što bih takođe skrenula pažnju jeste da sam za sve vrijeme trajanja mandata se trudila da 
imam ravnopravan tretman prema svim poslanicama i poslanicima, iako se nekima to možda nije činilo 
tako, bez obzira na njihovu političku, partijsku, vjersku ili bilo koju drugu pripadnost. Pokušavala sam da 
budem istinski promoter evropske Crne Gore i u tom smislu uzeću za pravo da kažem da sam uradila sve 
što je bilo u mojoj moći da diplomatskim predstavnicima i međunarodnim partnerima pokažem zaista pravo 
i najbolje lice naše države. 
 Poštovane poslanice i poslanici, 
 Cijeneći vašu inicijativu za moju smjenu, koju izgleda u ovom trenutku svi zaboravljamo, šta je 
pisalo u njoj, a na koju imam obavezu da se izjasnim i formalno, moram da vas podsjetim da je članom 1 
Ustava Crne Gore ustanovljen jedan od temelja naše države, a to je da je Crna Gora zasnovana na 
vladavini prava. Takođe, između ostalog, propisano je da Skupština radi u redovnim i vanrednim 
zasijedanjima u rokovima koji su propisani Poslovnikom pošto još uvijek nemamo zakon o Skupštini. Stoga 
je Poslovnikom propisano, što nije uobičajeno uporedno pravo, da se tim aktom uređuje režim vanrednih 
zasijedanja, pa je članom 128 oređeno, takozvani ovlašćeni podnosioci zahtjeva imaju pravo da odrede rok 
i dnevni red vanrednog zasijedanja i to za akte čiji su ovlašćeni predlagači. U pogledu određivanja dnevnog 
reda konkretne sjednice, mislim da svi znate dobro o kojoj se radi, u kojoj je navedeno u samoj inicijativi za 
moje razrješenje, imamo nespornu koliziju propisa gdje dvije norme na različiti način regulišu ovu materiju, 
da kada je riječ o izboru članova Sudskog savjeta to, shodno članu 40 Poslovnika, čini Odbor za politički 
sistem, pravosuđe i upravu, što je isti uradio i uputio predlog Skupštini i tokom noći 30. jula pri samom kraju 
redovnog zasijedanja Skupštine. 
 Sa druge strane, shodno članu 90 Ustava Crne Gore vanredno zasijedanje se saziva na zahtjev 
predsjednika Crne Gore, Vlade ili najmanje trećine ukupnog broja poslanika, što su i podnosioci inicijative 
za sazivanje Skpuštine na ovu sjednicu učinili, te shodno članu 128 Poslovnika predložili dnevni red. Kod 
takvog faktičkog stanja mjerila sam ustavnu jačinu predlaganja dnevnog reda, pa sam uz konsultaciju sa 
poznatim i priznatim pravnicima dala prednost podnosiocima zahtjeva za vanredno zasijedanje jer su oni, 
kao trećina poslanika, po Ustavu jedni od ovlašćenih za sazivanje vanrednog zasijedanja dok je Odbor za 
politički sistem, pravosuđe i upravu pomoćni organ Skupštine i svoje pravo predlaganja crpi iz Poslovnika. 



To je, po vama, moj pravni grijeh i koji moram da platim smjenom sa mjesta predsjednice Skupštine. 
Govorim u formalnom smislu.  
 Smatram da je izbor članova Sudskog savjeta mnogo važniji od političkog nadgornjavanja, a pravna 
i proceduralna praksa Skupštine tokom ovog, ali i prethodnih saziva u kojima su neki učestvovali i kao 
podnosioci ove današnje inicijative za moju smjenu, mi daje za pravo da sam u potpunosti zakonito i 
ustavno postupila. Takođe, druga faza, takozvano drugo odlučivanje o članovima Sudskog savjeta koje je 
bilo mjesec dana nakon ovog prvog glasanja, takođe isto u vanrednom zasijedanju i takođe na zahtjev 
trećine poslanika u kojem su svi poslanici učestvovali, mi daje za pravo da sam u potpunosti zakonito i 
ustavno postupila.  
 Druga strana vaše inicijative za moju smjenu je koliko je ona u neskladu sa ustavnim principom 
vladavine prava. Kao što i sami znate vladavina prava je krucijalan segment našeg vremena i našeg života 
sublimiran i produbljen kroz demokratska i civilizacijska značenja i načela, ne samo kod nas nego u svim 
iole civilizovanim i demokratskim državama. Paradigma vladavine prava je u vječitoj težnji ka idealu koji se 
zove poštovanje propisa. Ona je izraz našeg ličnog traganja za pravnom državom kao najjačem garantu 
jednakosti svih građana pred zakonom. Mi smo međutim političari, upravljači državom za dobro našeg 
naroda uz pomoć prava, ali ne samo kao bukvalnog ograničenja, već prije svega i iznad svega kao i jedinu 
mogućnost ostvarivanja slobode i napretka za sve njene žitelje.  
 Ako posmatramo današnju inicijativu onda u kontekstu ukupnih dešavanja moram da postavim 
pitanje da li je nekome želja za destabilizacijom države, da li je nekome želja za destabilizacijom i ove 
institucije koja funkcioniše i radi u punom kapacitetu ili je nekome želja za ličnim obračunom, ali jedno je 
sigurno da postoji želja za destabilizacijom i destabilizacijom možda i političkog dogovora, ali svakako za 
destabilizacijom države i svih njenih institucija. 
 Da zaključim, vladavina prava nam pomaže da se žilavo i pošteno opiremo svi zajedno izazovima 
sa kojima se današnje društvo suočava. Da omogućimo funkcionisanje svih institucija, da održavamo uz 
ustavni poredak države, da budemo svi, ali baš svi jednaki pred zakonom. Suština našeg bića treba da 
bude da stvaramo i gradimo, a ne da razgrađujemo. Odgovorni ljudi se i u teškim trenucima odgovorno 
ponašaju bez obzira na lične izazove. Mi političari smo na posebnom zadatku gdje javni interes mora biti 
iznad i ličnog i partijskog, ali jasno mi je da je taj ideal teško dostići.  
 Uvažene kolege i koleginice, da li sam ja sa ove ili sa druge strane skupštinske sale, manje je bitno, 
mnogo je važnije da država funkcioniše. Ono što dajem kao svoju obavezu i riječ onda kada sam polagala 
zakletvu, ali svakako i kao poslanica ovog doma, je da ću uvijek u svakom trenutku, beskompromisno 
braniti Ustav. Kako god da ste naumili svemu sam naredna. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 19:05:57) 
 
 Zahvaljujem predsjednici Đurović i podsjećam poslanike da saglasno Poslovniku Skupštine o 
razrješenju predsjednika Skupštine odlučuje se tajnim glasanjem, a saglasno odredbama koje se odnose 
na izbor presjednika Skpštine odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Izvolite, koleginica Vuksanović želi proceduru. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (30.09.22 19:06:26) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice. 
 Htjela sam samo u ime Kluba Socijaldemokratske partije, Liberalne partije da zatražim pauzu od 15 
minuta, ako može. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 19:06:35) 
 
 Zahvaljujem, koleginici Vuksanović. Inače sam htjela sada da dam pauzu da bi se pripremilo sve u 
vezi sa glasanjem, tako da dajem pauzu od 15 minuta da se pripremimo i da ispoštujemo zahtjev koleginice 
Vuksanović. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 19:53:55) 
 
 Kolege poslanici, nastavljamo sa radom. 
 Shvatila sam kolega Andrija Mandić želi proceduralno. 



 Izvolite, kolega Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (30.09.22 19:54:07) 
 
 Gospođo predsjedavajuća, dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Mnogo energije je uložila parlamentarna većina i onaj narod koji je pobijedio na izborima 30. 
avgusta 2020. godine da dođemo do onog zajedništva koje nam omogućava da izaberemo novu 44. Vladu 
i očuvamo parlamentarnu većinu, jer smo mi tek na polovini mandata kojeg ste nam vi dali, građani Crne 
Gore, i imamo veoma ozbiljne namjere da ovu zemlju vodimo i naredne dvije godine tako da je dogovor 
ono što kuću gradi.  
 Večeras imamo tačku dnevnog reda vezano za razrješenje predsjednice Parlamenta, gospođe 
Đurović, koja je izabrana na tu važnu funkciju glasovima djelova nekadašnje parlamentarne većine i onih 
koji su ostali u opoziciji nakon 30. avgusta. Pošto moramo večeras da se opredijelimo u kojem pravcu će 
da se kreće ovaj naš brod, a želeći da očuvamo onu salgasnost koju imamo za 41 poslanika, odnosno 41 
predstavnika većinske Crne Gore ja želim da gospođi Đurović, prije nego što se izjasnimo konačno o tome 
kako ćemo glasati, postavim par pitanja na koje želim javni odgovor. 
  Dakle, gospođo Đurović, da li ste Vi spremni da u slučaju da predsjednik Crne Gore koji je bio 
danas ovdje, a u holu ove skupštine najavio mogućnost da protivustavno i protivsistemske raspušti 
Skupštinu koja normalno funkcioniše i u kojoj postoji jasna parlamentarna većina, ako se odluči na taj 
protivustavni potez, da istog momenta kao predsjednik Skupštine koji ima veoma velika ovlaštenja 
raspišete predsjedničke izbore koji bi se održali istog dana sa parlamentarnim izborima koji bi se desili u 
Crnoj Gori. To je za nas veoma važno da znamo kako će da se ponaša predsjednik Crne Gore, odnosno 
kako će da se postavi predsjednik Skupštine. Mi svakako smo pokrenuli proceduru razrješenja 
predsjednika i to je ono što čeka i njega i one ljude koji su ga nagovarali da krene u protivustano 
ponašanje.  

Drugo pitanje da li ćete uraditi sve u skladu da vašim ovlaštenjima da se izabere 44. vlada u Crnoj 
Gori onako kako se dogovorila parlamentarna većina i 41 poslanik potpisao i opredijelio se da mandatar 
bude gospodin Miodrag Lekić predsjednik Demosa. Ako, ovo je važno da zna javnost u Crnoj Gori, Vi 
nijeste spremni to da uradite, ovo što vas ja pitam i dobijem odgovor ne, gospođa Bošnjak iz Demokratskog 
fronta, koja je potpredsjednik Parlamenta, spremna je sve to da uradi. Ako dobijemo Vaš odgovor - da, 
meni treba odgovor da ili ne, mi ćemo istog momenta, Demokratski front će istog momenta povući svoje 
potpise i ova inicijativa više neće postajati. Žao mi je zbog gospode i dama iz DPS-a što su morali da 
ovoliko vremena provedu u Skupštini Crne Gore. Očekujem da ćemo dobiti pozitivan odgovor i jasan 
odgovor, jer ovdje je sudbina 41 poslanika, odnosno većinske Crne Gore. Mnogo smo energije uložili 
poštovani građani, lično sam uložio mnogo energije i ne bih želio da ovaj projekat koji seli Demokratsku 
partiju socijalista u opoziciju, neke bogami na neka druga mjesta, da nam propadne zbog nečega što može 
biti nejasno ili zbog nečega što neko bi možda želio da sjedi na dvije stolice. To je nemoguće u ovakvom 
vremenu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 19:58:40) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mandiću, ovo je bilo šire od proceduralne ne znam da li slučajno ili tako se 
ispostavilo da nijesam ni konstatovala da je pretres završen, tako da sam negdje i to mi je sugerisano, tako 
da je ovo ispalo kao diskusija na kraju, ali daću naravno. 
 Molim vas da se čujemo. /upadice/ 
 Dajem kolegi Živkoviću riječ i svakako da  ću biti vrlo toleratna jer zaista bilo mi je iznenađenje da 
niko nije želio da razgovara i odjednom smo sad svi u sali i svi žele riječ, ali mislim da je ova tačka dnevnog 
reda i zaslužila da malo više pričamo nego što je bilo predviđeno. 
 Izvolite, kolega Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (30.09.22 19:59:51) 
 
 Prvo, potpredsjednice Bošnjak prekršili ste Poslovnik, i Vi to dobro znate. Znači, rasprava je 
završena, proceduralne reakcije, dogovaranja, pregovaranja, razgovaranja, upite, odgovore, pitanja - zasitili 
smo se, evo već dvije godine dana se dogovarate, okupljate se, skupljate se, postavljate pitanja jedni 
drugima, odgovarate jedni umjesto drugih, pregovarate, vrijeđate se, ne vijeđate se nemate šta više ne 
radite i došli ste na sjednicu nakon završene rasprave, kada treba da se izjasnimo o razrješenju 



predsjednice Parlamenta da postavljate jedni drugima pitanja i kršite Poslovnik. Ovo je flargantno kršenje 
Poslovnika, to šta ćete vi da radite radite, što se nas tiče, šta god hoćete. 

 Znači, potpredsjednice Bošnjak, prekršili ste Poslovnik Vi znate odlično kada se završi rasprava, 
više nema proceduralnih reakcija, to što Vi dolazite iz Demokratskog fronta to nema nikakve veze sa 
funkcijom koju obavljate kao potpredsjednica Skupštine i ne možete da pokazujete veći stepen senzibiliteta 
prema bilo kom učesniku u raspravi u ovom parlamentu. Tako da je rasprava završena. Nikakvi odgovori, 
pregovori itd. više ne mogu da se odigravaju. Znači, vrijeme je da se glasa, da objavite glasanje da 
podijelite listiće i da stvar završavamo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:01:29) 
 
 Zahvaljujem . 
 Molim vas da se čujemo. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (30.09.22 20:01:46) 
 
 /upadice/   

 Znači, koleginice Bošnjak, svi koji su imali upit za raspravu više puta ste pozivali da uzmu učešće u 
raspravi to nijesu uradili. Prema tome, prekršili ste Poslovnik imate jasanu proceduru da podijelite glasačke 
listiće i da se oko toga izjasnimo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:01:59) 
 
 Zahvlajujem kolegi Živkoviću.  
 Produženo je vrijeme i nije ovo prvi put da je duže vrijeme i da procedura, nije striktna procedura, 
dozvolila sam i Vama, prećićemo mi i na glasanje nije problem nikakav. Molim vas, možemo li da se 
čujemo? 
 Izvolite, evo koleginica proceduru. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (30.09.22 20:02:48) 
 
 Očigledno da smo spremni da kršimo proceduru stalno, ali ne očekujem da smo spremni da rušimo 
Ustav. Ono što ne očekujem od predsjednika države jeste da postupi neustavno i da raspusti Skupštinu i 
mislim da je on toga i te kako dobro svjestan. Braniti predsjednika države neću, ja sam to rekla danas i na 
presu, ne vjerujem da će to uraditi, u slučaju da dođe do takvog momenta, kao što ste me vidim fino pitali 
vezano za raspisivanje predsjedničkih izbora, ja sam spremna da uradim sve u skladu sa Ustavom i 
zakonom. Ono što je za mene najvažnije da poštujemo Ustav i  zakon, a to sam se i obavezala ne jednom, 
nego više puta. Sve što je moguće uraditi u skladu sa Ustavom i zakonom spremna sam da uradim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:04:11) 
 
 Molim vas, da se čujemo. 
 Kolega Mandiću, izvolite molim Vas poštujte vrijeme i proceduru, obratite se meni. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (30.09.22 20:04:27) 
 
 Niko od nas nije tražio od bilo koga iz rukovodstva Skupštine da uradi nešto što je suprotno Ustavu, 
nego što podrazumijeva momenat kada treba da se ispoštuje Ustav. Ja sam razumio, a Vi mi recite da nije 
tako, u slučaju da predsjednik krene u kršenje Ustava, da ćete Vi raspisati izbore, ako to nije tako molim 
Vas da mij precizno odgovorite, ako Vi nijeste spremni da raspišete izbore, podijelite nam papire da 
glasamo. Ovdje nam treba jasan odgovor, ne tražim od Vas da krišite Ustav nego da mi odgovorite u 
skladu sa vašim ovlašćenjima, ako Vi nijeste spremni, gospođa Bošnjak je spremna. Ja Vas molim da mi 
dogovorite, nemojte to je vrlo jasno. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:05:28) 
 
 Zahvaljujem. 
 Još imamo procedura, proceduru je tražila koleginica Vuksanović. 
 Izvolite koleginice Vukasnović. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (30.09.22 20:05:43) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice. 
 Vidim da su se kolege iz Demokratskog fronta pokajale, vide da nemaju većinu, pa je onda 
korektnije fino da povučete inicijativu nego što postavljate predsjednici kapciozna pitanja koja unaprijed 
sadrže odgovor. Prema tome, ovđe je sve jasno, Vi ste postavili pitanje na koje inače nijeste imali pravo, jer 
je diskusija i rasprava završena. Ona je dala odgovor koji je smatrala, a Vi nastavljate sa kapcioznim 
pitanjima, to se u pravu zovu kapciozna pitanja. /upadice/ Što ste se iznervirali.  Vi imate samo većinu kad 
treba pobjeći sa izbornog polja, imate većinu kad treba stolice da se čuvaju, ajte molim vas povucite 
inicijativu korektnije je, nego ovo što radimo noćas. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:06:38) 
 
 Zahvaljujem koleginici Vuksanović. 
 Molim vas, da se čujemo. 
 Predsjednica je opet tražila proceduralno. 
 Izvolite, predsjednice. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (30.09.22 20:06:52) 
 
 Obraćam Vama potpredsjednice, s obzirom da Vi predsjedavate, a ovdje se uporno ponavljaju 
pitanja koja negdje treba da sadrže neki dio odgovora. Ono što sam rekla i iza čega stojim, raspisaću 
predsjedniče izbore u skladu sa Ustavom i zakonom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:07:17) 
 
 Zahvaljujem, evo dobili ste odgovor. 
 Je li možemo da pređemo na glasanje i da se izjasnimo?  

Izvolite, kolega Živkoviću, procedura. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (30.09.22 20:07:43) 
 
 Tražimo pauzu 15 minuta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:07:50) 
 
 Pauza 15 minuta na zahtjev Kluba Demokratske partije socijalista. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 20:40:28) 
 
 Kolege poslanici nastavljamo sa radom.  
 Dakle, podsjećam da se saglasno Poslovniku Skupštine o razrješenju predsjednika Skupštine 
odlučuje tajnim glasanjem, saglasno odredbama koje se odnose na izbor predsjednika Skupštine. Odlučuje 
se većinom prisutnih poslanika. Glasa se za razrješenje ili protiv razrješenja predsjednice Skupštine Crne 
Gore.  



 Generalni sekretar Skupštine sa Službom Skupštine je pripremio uslove za tajno glasanje, glasačke 
listiće i glasačku kutiju, pa su se i stekli uslovi da pristupimo glasanju.  
 Molim generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika i uruči im glasačke listiće, a nakon glasanja 
odredićemo pauzu da bismo utvrdili rezultate glasanja.  
 Izvolite, generalni sekretare. 
 
 
 ALEKSANDAR KLARIĆ (30.09.22 20:41:23) 
 
 Poslanik Danijel Živković, poslanik Duško Marković, poslanik Branimir Gvozdenović, poslanica 
Aleksandra Vuković, poslanik Mevludin Nuhodžić, poslanik Predrag Bošković, poslanik Jevto Eraković, 
poslanik Nikola Rakočević, poslanica Dragica Sekulić, poslanik Petar Ivanović, poslanik Halil Duković, 
poslanik Dragutin Papović, poslanica Vesna Pavićević, poslanik Miloš Nikolić, poslanik Nikola Janović, 
poslanica Daliborka Pejović, poslanik Branko Čavor, poslanica Suzana Pribilović, poslanik Ivan Mitrović, 
poslanik Abaz Dizdarević, poslanik Luiđ Škrelja, poslanica Jovanka Laličić, poslanik Predrag Sekulić, 
poslanik Andrija Nikolić, poslanica Lidija Kljajić, poslanik Miomir M. Mugoša, poslanica Nela Savković 
Vukčević, poslanik Radule Novović, poslanik Mihailo Anđušić, poslanik Slaven Radunović, poslanica 
Simonida Kordić, poslanik Janko Milatović, poslanik Jovan Jole Vučurović, poslanica Jelena Božović, 
poslanik Budimir Aleksić, poslanik Andrija Mandić, poslanik Milan Knežević, poslanik Milun Zogović, 
poslanik Predrag Bulatović, poslanica Maja Vukićević, poslanik Dragan Bojović, poslanik Maksim Vučinić, 
poslanik Dejan Đurović, poslanica Nataša Jevrić, poslanik Boris Bogdanović, poslanik Aleksa Bečić, 
poslanik Miodrag Lekić, poslanica Zdenka Popović, poslanik Dragan Krapović, poslanik Momo Koprivica, 
poslanica Tamara Vujović, poslanik Albin Ćeman, poslanik Vladimir Martinović, poslanik Danilo Šaranović, 
poslanik Branko Radulović, potpredsjednica Branka Bošnjak, poslanik Vladan Raičević, poslanica Jovanka 
Bogavac, poslanik Nikola Bajčetić, poslanik Dragan Ivanović, predsjednica Danijela Đurović, poslanik 
Dragan Vukić, poslanica Milosava Paunović, poslanik Bogdan Božović, poslanik Miloš Konatar, poslanica 
Božena Jelušić, poslanik Srđan Pavićević, poslanica Suada Zoronjić, poslanica Kenana Strujić Harbić, 
poslanik Amer Smailović, poslanik Suljo Mustafić, poslanik Ivan Brajović, poslanik Damir Šehović, poslanik 
Boris Mugoša, poslanica Draginja Vuksanović Stanković, poslanik Andrija Popović, poslanik Adnan 
Striković, poslanik Genci Nimanbegu, poslanik Mehmed Zenka, poslanik Marko Milačić i poslanik Vladimir 
Dobričanin. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 21:02:30) 
 
 Kolege poslanici, sada dajem pauzu kako bi Komisija za glasanje sačinila kratak izvještaj o 
rezultatima tajnog glasanja. Komisija, prema Poslovniku, smo ja, kao jedina potpredsjednica i generalni 
sekretar.  

 /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.09.22 21:12:17) 
 
 Uvažene kolege nastavljamo rad, molim vas da dozvolite da saopštim rezultate glasanja, zauzmite 
svoja mjesta. 
 Komisija za glasanje sačinila je kratak izvještaj o razultatima tajnog glasanja, pa dozvolite da 
saopštim rezultate glasanja. Uručeno je 78 glasačkih listića, u glasačkoj kutiji nađeno je 78 glasačkih listića 
upotrijebljenih, važećih glasačkih listića je bilo 77, nevažeći je bio jedan glasčki listić. Za razrješenje 
predsjednice Skupštine Crne Gore Danijele Đurović glasalo je 32 poslanika, protiv razrješenja predsjednice 
Skkupštine Crne Gore Danijele Đurović glasalo je 45 poslanika.  
 Saglasno članu 123 Poslovnika Skupštine objavljujem da Predlog za razrješenje predsjednice 
Skupštine Danijele Đurović nije usvojen.  
 Dakle, zaključujem sjednicu i srećno predsjednici u nastavku. 
 


